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Zápis 
 

ze zasedání Zastupitelstva obce Orlické Podhůří, konaného dne 6. 9. 2023 na 

 Obecním úřadě v Dobré Vodě, od 1730 hod. do 2200 hod. 
 

Ověřovatelé zápisu: Vojtěch Skalník, Zdeněk Neťuka 

Účast: 9 členů zastupitelstva dle presenční listiny, Petr Šejbl jednání opustil v 19:30 

Typ hlasování: pro/proti/zdržel se                               

 

Program: 

1) Zahájení a schválení programu – provedla starostka Marie Kršková. ZO schválilo doplnění 

programu o následující body: 

a. Projednání podání žádosti o dotaci na pořízení nového dopravního automobilu pro JPO 

Orlické Podhůří z 3. výzvy IROP z MAS NAD ORLICÍ 

b. Projednání žádostí SDH Říčky – Orlické Podhůří o finanční příspěvky 

c. Projednání souběhu nového chodníku a plánované kanalizace v Dobré Vodě 

d. Projednání smlouvy o podmínkách provedení stavby s Pardubickým krajem na akci 

„Orlické Podhůří – chodník podél silnice III/3121“. 

Výsledek hlasování: 9/0/0  

2) ZO schválilo ověřovatele zápisu Vojtěcha Skalníka, Zdeňka Neťuku. Výsledek hlasování: 7/0/2  

3) Vzhledem k přítomnosti zástupců JPO Orlické Podhůří Petra Kroulíka a Jakuba Leshingera byl 

přednostně projednán bod pořízení nového DA. MAS NAD ORLICÍ plánuje v nejbližší době 

vyhlásit výzvu z programu IROP. Limit způsobilých výdajů na nové DA je 1,2 mil. Kč, dále MAS 

boduje objem požadované dotace na 2-1,5-1 mil Kč. Petr Kroulík představil výsledek průzkumu 

trhu. Zásadní cenový rozdíl je mezi uspořádání 4*2 a 4*4, dále vždy záleží i na výbavě. Velitel 

JPO požaduje nový DA 4*2 s plnou výbavou v orientační ceně 1,6 mil. Kč. ZO schvaluje podání 

žádosti o dotaci na nový dopravní automobil s předpokládanou spoluúčastí cca 500 tis. Kč. 

Výsledek hlasování: 9/0/0 

4) Proběhla kontrola plnění usnesení ze schůze zastupitelstva obce ze dne 7. 6. 2023 

5) ZO projednalo a schválilo Rozpočtové opatření č. 7/2023 ve výši příjmů 515 200 Kč a výdajů 515 

200 Kč. Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. Výsledek hlasování: 9/0/0 

6) ZO vzalo na vědomí závěrečný účet Regionu Orlicko-Třebovsko za rok 2022. Výsledek 

hlasování: 9/0/0 

7) ZO projednalo a schválilo dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo na akci „Splašková kanalizace Dobrá 

Voda“. Předmětem dodatku je posunutí termínu plnění v čl. 4.1.3 na 09/23. Důvodem posunutí 

termínu bylo zdlouhavé projednání s vlastníky dotčených pozemků. Výsledek hlasování: 9/0/0 

8) ZO projednalo a schválilo dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na akci „Návrh odvedení povrchového 

toku do toku „PP Tiché Orlice od Říček č. 7“. Předmětem dodatku je posunutí termínu plnění v čl. 

4.1.1 na 09/23 a v čl. 4.1.2 na 12/23. Důvodem posunutí termínu bylo zdlouhavé projednání 

s vlastníky dotčených pozemků. Výsledek hlasování: 9/0/0 

9) ZO projednalo a schválilo smlouvu s Pardubickým krajem o poskytnutí dotace z Programu 

„Proškolený poskytovatel první pomoci na vyžádání – first responder“. Výsledek hlasování: 9/0/0  

10) ZO projednalo a schválilo pro školní rok 2023/2024 udělení výjimky Základní škole a Mateřské 

škole Orlické Podhůří, Orlické Podhůří – Říčky 59, 562 01 Orlické Podhůří, IČO 709 81 523, z 

nejnižšího počtu žáků základní školy daného vyhláškou č.140/2018 Sb. Minimální počet žáků v 

základní škole bude 27 žáků, tj. průměr 9 žáků na 1 třídu. Výsledek hlasování: 9/0/0 

11) ZO projednalo a schvaluje smlouvu o zřízení služebnosti cesty na p.p.č. 652/12, k.ú. Říčky u 

Orlického Podhůří. Věcné břemeno je bezúplatné, protože zajišťuje přístup k zahradě z veřejné 

cesty. Poplatek za vklad do katastru nemovitostí hradí oprávněný. Lucie Kaplanová nahlásila střet 

zájmů, Jan Kaplan je švagr. Výsledek hlasování: 8/0/1 
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12) ZO projednalo a schvaluje kupní smlouvu na výkup pozemku pod cyklostezkou v Perné p.p.č. 

1129/11, o výměře 160 m², ostatní plocha/ostatní komunikace, k.ú Rviště. Cena za výkup je 50 

Kč/m², poplatek za vklad do KN hradí obec. Výsledek hlasování: 9/0/0 

13) ZO projednalo záměr uzavřít smlouvu o právu provést stavbu na p.p.č. 652/8, k.ú. Říčky u 

Orlického Podhůří. Předmětem smlouvy je právo provést zateplení přilehlé budovy v tl. 20 cm. 

Součástí smlouvy bude naopak právo stavby pro obec provést stavbu chodníku na st.p.č. 21, k.ú. 

Říčky u Orlického Podhůří. Výsledek hlasování: 9/0/0 

14) ZO projednalo a schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene a smlouvu o 

právu provést stavbu s ČEZ Distribuce, a.s., na p.p.č. 416/1 a st.p. 94, vše k.ú. Dobrá Voda u 

Orlického Podhůří. Jedná se o zřízení nových přípojek pro přečerpávací jímky splaškové 

kanalizace v Dobré Vodě. Výsledek hlasování: 9/0/0 

V 19:30 jednání opustil Petr Šejbl. 

15) ZO projednalo možnosti dalšího postupu v nákupu energií. Pavel Faltýnek srovnal jednotlivé 

ceníky fixovaných cen na období 12 měsíců. V současnosti máme smlouvy s ČEZ ESCO, tzv. 

SPOT na 12 měsíců. Z vývoje cen od ledna 2023 vychází, že jsou spotové ceny průměrně stále 

nižší než nabízené ceny na fix. ZO schvaluje změnu nákupu energií a uzavření smluv za fixované 

ceny na 12 měsíců. Výsledek hlasování: 3/0/5 ZO schvaluje ponechání smluv na spotových 

cenách. Výsledek hlasování: 3/3/2 Žádné usnesení nebylo přijato, při nečinnosti se automaticky 

prodlouží současné smlouvy.  

16) Starostka ZO seznámila se závěry mostní prohlídky mostu v Bezpráví. Na mostě je třeba značkami 

omezit tonáž. Závěr prohlídky doporučuje výhledově zvážit nový most, současný most je 

komplikovaně opravitelný. Vzhledem k tomu, že vlaková zastávka Bezpráví byla zrušena, tak most 

nemá velké opodstatnění. Slouží turistům a příležitostně zemědělcům sekající louky u trati.  

17) Vojtěch Skalník zastupitele seznámil s novelou zákona o místních poplatcích a představil návrhy 

nových vyhlášek. Navrhuje zvýšení poplatku za komunální odpad na 800 Kč. Návrhy vyhlášek 

včetně případných slev zastupitelstvo projedná na příštím jednání. 

18) ZO projednalo a neschválilo žádost Diakonie Broumov, sociální družstvo o finanční dar. ZO 

schvaluje finanční dar. Výsledek hlasování: 0/6/2 

19) ZO projednalo a neschválilo žádost Nadačního fondu S námi je tu lépe! o finanční příspěvek na 

nákup přenosného přístroje pro EEG vyšetření. ZO schvaluje finanční dar. Výsledek hlasování: 

0/8/0 

20) ZO projednalo problematiku zavedení zálohového systému výběru pet lahví. Obec Orlické Podhůří  

se připojuje k iniciativě společně posílit stávající systém sběru a třídění všech separovatelných 

odpadů včetně PET lahví a nápojových plechovek. Výsledek hlasování: 7/0/1 

21) Starostka znovu otevřela téma zadání projektové dokumentace na rekonstrukci obchodu v Říčkách. 

Pokud bychom v nevyužitých prostorách postavili byt, jednalo by se z pohledu dotací o 

neuznatelné náklady. Bylo by dobré porovnat, kolik by stála rekonstrukce budovy a kolik by stálo 

budovu zbourat a postavit nový menší obchod (např. z kontejnerů). Tématu se bude ZO věnovat 

příště. 

22) V rámci projednání projektových dokumentací byl projednán 

a.  Starostka ZO informovala o jednání s dotčenými vlastníky při přípravě rekonstrukce 

chodníků v Říčkách. Poslední neuzavřené jednání je s paní Swarttouw a panem Valentou, 

kteří vlastní pozemky pod chodníkem ke hřbitovu. Předmětem dalšího jednání bude možná 

směna pozemků. ZO souhlasí se záměrem směny pozemků pro budoucí výstavbu 

chodníku ke hřbitovu v Říčkách. Výsledek hlasování: 8/0/0 

b. Starostka ZO informovala o problematickém jednání se spolumajiteli pozemků pro akci 

Zkapacitnění Klopoty a Odvodnění Klopoty. Realizace obou projektů je nejistá, část 

spolumajitelů dotčených pozemků nesouhlasí. Starostka ještě osloví znovu ty, kteří 

neodpověděli. 

c. Materiál na rekonstrukci veřejného osvětlení v Perné je naceněn na 160 tis. Kč. 
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23) ZO projednalo a schvaluje finanční dar pro SDH Říčky – Orlické Podhůří na pořízení závodní 

stříkačky ve výši 50 000 Kč. Jiřina Jebousková nahlásila střet zájmů, je členkou sdružení. 

Výsledek hlasování: 8/0/0 

24) ZO projednalo a schvaluje finanční dar pro SDH Říčky – Orlické Podhůří na provoz kroužku 

mladých hasičů ve výši 10 000 Kč. Jiřina Jebousková nahlásila střet zájmů, je členkou sdružení. 

Výsledek hlasování: 8/0/0 

25) Starostka ZO seznámila se situací, kdy nově budovaný chodník v Dobré Vodě se v délce cca 50 m 

kříží s návrhem nové splaškové kanalizace v Dobré Vodě. Zhotovitel nacenil položení kanalizace 

pod chodník na 676 005,07 Kč. Na kanalizaci je vydáno stavební povolení, ale samotná realizace 

je nejistá. Položkový rozpočet na stavbu vychází zhruba na 30 mil. Kč, vysoká nákladovost 

neumožňuje žádat o dotaci z MZe a průběžné výzvy OPŽP. Jedinou možností je kolová výzva 

OPŽP, zde budeme mít méně bodů, protože nemáme uzavřenou smlouvu o dílo. Vzhledem ke 

skutečnosti, že není známo kdy a zda vůbec bude splašková kanalizace v Dobré Vodě realizována, 

ZO neschvaluje v současnosti objednání realizace splaškové kanalizace pod chodníkem v Dobré 

Vodě. Výsledek hlasování: 8/0/0 

26) ZO projednalo a schvaluje smlouvu o podmínkách provedení stavby s Pardubickým krajem na akci 

„Orlické Podhůří – chodník podél silnice III/3121“. Výsledek hlasování: 8/0/0 

27) V rámci diskuze byly probrány následující body: 

a. Starostka navrhla udělat menší pietní slavnost při příležitosti rekonstrukce pomníku 

padlých – 28.10. Program – pietní akt u pomníku, hymna, vyznamenání hasičů, přednáška 

v KD. Přednášku a hymnu zajistí Petr Šejbl, organizačně pomůže Petr Skalický a Zdeněk 

Neťuka. 

b. Jiřina Jebousková upozornila na uvolněná dřeva na lávce do Pazderny. 

c. Pavel Faltýnek doporučil převázat stromy v aleji za Rvištěm – je třeba povolit úvazky. 

d. Upozornění na nesvítící lampy – Horní Rozsocha čp.20, Boreček v zatáčce, ve Rvišti ulice 

k Závorům. 

 

 

Přijatá usnesení ze zasedání zastupitelstva č. 10/2023 dne 6. 9. 2023 

1) Zahájení a schválení programu – provedla starostka Marie Kršková. ZO schválilo doplnění 

programu o následující body: 

a. Projednání podání žádosti o dotaci na pořízení nového dopravního automobilu pro JPO 

Orlické Podhůří z 3. výzvy IROP z MAS NAD ORLICÍ 

b. Projednání žádostí SDH Říčky – Orlické Podhůří o finanční příspěvky 

c. Projednání souběhu nového chodníku a plánované kanalizace v Dobré Vodě 

d. Projednání smlouvy o podmínkách provedení stavby s Pardubickým krajem na akci 

„Orlické Podhůří – chodník podél silnice III/3121“. 

Výsledek hlasování: 9/0/0  

2) ZO schválilo ověřovatele zápisu Vojtěcha Skalníka, Zdeňka Neťuku. Výsledek hlasování: 7/0/2  

3) Vzhledem k přítomnosti zástupců JPO Orlické Podhůří Petra Kroulíka a Jakuba Leshingera byl 

přednostně projednán bod pořízení nového DA. MAS NAD ORLICÍ plánuje v nejbližší době 

vyhlásit výzvu z programu IROP. Limit způsobilých výdajů na nové DA je 1,2 mil. Kč, dále MAS 

boduje objem požadované dotace na 2-1,5-1 mil Kč. Petr Kroulík představil výsledek průzkumu 

trhu. Zásadní cenový rozdíl je mezi uspořádání 4*2 a 4*4, dále vždy záleží i na výbavě. Velitel 

JPO požaduje nový DA 4*2 s plnou výbavou v orientační ceně 1,6 mil. Kč. ZO schvaluje podání 

žádosti o dotaci na nový dopravní automobil s předpokládanou spoluúčastí cca 500 tis. Kč. 

Výsledek hlasování: 9/0/0 

4) ZO projednalo a schválilo Rozpočtové opatření č. 7/2023 ve výši příjmů 515 200 Kč a výdajů 515 

200 Kč. Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. Výsledek hlasování: 9/0/0 
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5) ZO vzalo na vědomí závěrečný účet Regionu Orlicko-Třebovsko za rok 2022. Výsledek 

hlasování: 9/0/0 

6) ZO projednalo a schválilo dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo na akci „Splašková kanalizace Dobrá 

Voda“. Předmětem dodatku je posunutí termínu plnění v čl. 4.1.3 na 09/23. Důvodem posunutí 

termínu bylo zdlouhavé projednání s vlastníky dotčených pozemků. Výsledek hlasování: 9/0/0 

7) ZO projednalo a schválilo dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na akci „Návrh odvedení povrchového 

toku do toku „PP Tiché Orlice od Říček č. 7“. Předmětem dodatku je posunutí termínu plnění v čl. 

4.1.1 na 09/23 a v čl. 4.1.2 na 12/23. Důvodem posunutí termínu bylo zdlouhavé projednání 

s vlastníky dotčených pozemků. Výsledek hlasování: 9/0/0 

8) ZO projednalo a schválilo smlouvu s Pardubickým krajem o poskytnutí dotace z Programu 

„Proškolený poskytovatel první pomoci na vyžádání – first responder“. Výsledek hlasování: 9/0/0  

9) ZO projednalo a schválilo pro školní rok 2023/2024 udělení výjimky Základní škole a Mateřské 

škole Orlické Podhůří, Orlické Podhůří – Říčky 59, 562 01 Orlické Podhůří, IČO 709 81 523, z 

nejnižšího počtu žáků základní školy daného vyhláškou č.140/2018 Sb. Minimální počet žáků v 

základní škole bude 27 žáků, tj. průměr 9 žáků na 1 třídu. Výsledek hlasování: 9/0/0 

10) ZO projednalo a schvaluje smlouvu o zřízení služebnosti cesty na p.p.č. 652/12, k.ú. Říčky u 

Orlického Podhůří. Věcné břemeno je bezúplatné, protože zajišťuje přístup k zahradě z veřejné 

cesty. Poplatek za vklad do katastru nemovitostí hradí oprávněný. Lucie Kaplanová nahlásila střet 

zájmů, Jan Kaplan je švagr. Výsledek hlasování: 8/0/1 

11) ZO projednalo a schvaluje kupní smlouvu na výkup pozemku pod cyklostezkou v Perné p.p.č. 

1129/11, o výměře 160 m², ostatní plocha/ostatní komunikace, k.ú Rviště. Cena za výkup je 50 

Kč/m², poplatek za vklad do KN hradí obec. Výsledek hlasování: 9/0/0 

12) ZO projednalo záměr uzavřít smlouvu o právu provést stavbu na p.p.č. 652/8, k.ú. Říčky u 

Orlického Podhůří. Předmětem smlouvy je právo provést zateplení přilehlé budovy v tl. 20 cm. 

Součástí smlouvy bude naopak právo stavby pro obec provést stavbu chodníku na st.p.č. 21, k.ú. 

Říčky u Orlického Podhůří. Výsledek hlasování: 9/0/0 

13) ZO projednalo a schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene a smlouvu o 

právu provést stavbu s ČEZ Distribuce, a.s., na p.p.č. 416/1 a st.p. 94, vše k.ú. Dobrá Voda u 

Orlického Podhůří. Jedná se o zřízení nových přípojek pro přečerpávací jímky splaškové 

kanalizace v Dobré Vodě. Výsledek hlasování: 9/0/0 

V 19:30 jednání opustil Petr Šejbl. 

14) ZO projednalo problematiku zavedení zálohového systému výběru pet lahví. Obec Orlické Podhůří  

se připojuje k iniciativě společně posílit stávající systém sběru a třídění všech separovatelných 

odpadů včetně PET lahví a nápojových plechovek. Výsledek hlasování: 7/0/1 

15) Starostka ZO informovala o jednání s dotčenými vlastníky při přípravě rekonstrukce chodníků 

v Říčkách. Poslední neuzavřené jednání je s paní Swarttouw a panem Valentou, kteří vlastní 

pozemky pod chodníkem ke hřbitovu. Předmětem dalšího jednání bude možná směna pozemků. 

ZO souhlasí se záměrem směny pozemků pro budoucí výstavbu chodníku ke hřbitovu v Říčkách. 

Výsledek hlasování: 8/0/0 

16) ZO projednalo a schvaluje finanční dar pro SDH Říčky – Orlické Podhůří na pořízení závodní 

stříkačky ve výši 50 000 Kč. Jiřina Jebousková nahlásila střet zájmů, je členkou sdružení. 

Výsledek hlasování: 8/0/0 

17) ZO projednalo a schvaluje finanční dar pro SDH Říčky – Orlické Podhůří na provoz kroužku 

mladých hasičů ve výši 10 000 Kč. Jiřina Jebousková nahlásila střet zájmů, je členkou sdružení. 

Výsledek hlasování: 8/0/0 

18) Starostka ZO seznámila se situací, kdy nově budovaný chodník v Dobré Vodě se v délce cca 50 m 

kříží s návrhem nové splaškové kanalizace v Dobré Vodě. Zhotovitel nacenil položení kanalizace 

pod chodník na 676 005,07 Kč. Na kanalizaci je vydáno stavební povolení, ale samotná realizace 

je nejistá. Položkový rozpočet na stavbu vychází zhruba na 30 mil. Kč, vysoká nákladovost 

neumožňuje žádat o dotaci z MZe a průběžné výzvy OPŽP. Jedinou možností je kolová výzva 



5 

 

OPŽP, zde budeme mít méně bodů, protože nemáme uzavřenou smlouvu o dílo. Vzhledem ke 

skutečnosti, že není známo kdy a zda vůbec bude splašková kanalizace v Dobré Vodě realizována, 

ZO neschvaluje v současnosti objednání realizace splaškové kanalizace pod chodníkem v Dobré 

Vodě. Výsledek hlasování: 8/0/0 

19) ZO projednalo a schvaluje smlouvu o podmínkách provedení stavby s Pardubickým krajem na akci 

„Orlické Podhůří – chodník podél silnice III/3121“. Výsledek hlasování: 8/0/0 

 

 

Ověřovatelé zápisu: Vojtěch Skalník, Zdeněk Neťuka 

 

 

 

 

 
Starostka: Marie Kršková                                                                                                                                                                                                                   


